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Möte med LSS-rådet  

Ordförande: Tobias Smedberg 

Sekreterare: Lena Wiksten Andersson 

Tjänsteperson: Isabel Anheller 

Diarienummer: OSN-2025-00143 

Dag: 28 november år 2025 

 

Det här protokollet är skrivet  

på lättläst svenska.  

 

Det lättlästa protokollet är en sammanfattning 

av vad LSS-rådet pratade om på sitt möte.  

 

På de sista sidorna i det här protokollet,  

kan du se vilka personer som kom till mötet. 
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Punkt 1 

Allvarlig sak som hände 

i anpassade grundskolan 

Karen Natvig berättar.  

Karens presentation finns i bilaga 1. 

Anpassad grundskola är en skola  

för elever med funktionsnedsättningar.  

Det finns 6 anpassade grundskolor i Uppsala. 

 

Det var i oktober år 2025,  

som en 7 år gammal pojke med autism  

blev glömd kvar i skolan  

i ett rum där eleverna duschar.  

 

När pojken inte kom hem från skolan,  

blev föräldrarna oroliga och ringde polisen.  

Pojken var ensam på skolan i cirka 5 timmar, 

innan de hittade honom.  

 

Det är väldigt allvarligt att det hände.  

Därför har cheferna nu tittat noga på  

hur alla anpassade skolor arbetar,  

så att det inte ska hända igen.  
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Det var inte var fel på skolans rutiner.  

Alltså hur skolan gör saker varje dag.  

Det var den så kallade mänskliga faktorn 

som gjorde att det hände.  

 

Mänskliga faktorn betyder att vi människor 

ibland gör fel, men det är ingens fel.  

Vi kan till exempel glömma något  

eller inte förstå vad vi ska göra.,  

 

Nu har alla 6 anpassade skolor ändrat saker, 

så att inget barn kan glömmas bort igen.  

Till exempel ska all personal som jobbar där 

prata om skolans rutiner två gånger varje år.  

 

Många barn på de anpassade skolorna  

åker bil eller buss till och från skolan,  

så kallad skolskjuts och färdtjänst.  

Skolorna har bestämt att de ska ha bättre 

rutiner för skolskjutsen och färdtjänsten. 

  

Rutinerna ska tala om vem som kollar att 

eleverna har kommit till skolan och åkt hem.  

Personalen på skolan och chaufförerna  

som kör skolskjuts och färdtjänst  

ska prata med varandra mer.  
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LSS-rådet diskuterar 

LSS-rådet säger att chaufförerna, 

ibland frågar barnen vart de ska åka  

och då kan de åka till fel ställe. 

 

Regionen kommer att ta över ansvaret  

för färdtjänsten. 

LSS-rådet säger att det då blir extra viktigt  

att det finns tydliga rutiner  

som skolorna och chaufförerna följer.  

 

Ordförande Tobias Smedberg säger  

att frågan om skolskjuts är viktig  

och att de ska ha ett möte där de bara pratar 

om skolskjuts och färdtjänst.  
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Punkt 2 

Information om  

Avdelningen för öppna och tidiga insatser  

Caroline Blomberg Ohlström berättar. 

Carolines presentation finns i bilaga 2. 

År 2025 kom nya socialtjänstlagen, SoL. 

Nya SoL ska göra det lättare  

att få stöd och hjälp för den som behöver det.  

 

I nya SoL står det till exempel att 

socialtjänsten och andra verksamheter  

som måste följa SoL ska:  

• arbeta förebyggande så att den som 

behöver hjälp, ska få rätt hjälp i rätt tid.  

• vara lättillgängliga så att information 

om dem är lätt att hitta och förstå. 

• planera och samarbeta med andra, 

till exempel vården och skolan,  

för att hitta bra sätt att ge stöd.  

• arbeta kunskapsbaserat och använda 

fakta från forskning och tester, 

och använda hjälp de vet fungerar. 
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Avdelningen för öppna och tidiga insatser, 

startade år 2025 för att nya SoL kom. 

Avdelningen ska arbeta förebyggande.  

Det betyder att de ska försöka hjälpa 

människor innan de får problem.  

 

Exempel på förebyggande arbete  

som avdelningen vill göra är att ordna:  

• roliga aktiviteter som gör att människor 

mår bra 

• fler platser där man kan träffas och lära 

känna nya människor 

• gym för dem med funktionsnedsättning, 

där det ska vara lätt att träna kroppen  

• stöd till anhöriga. Till exempel till 

föräldrar som har barn med 

funktionsnedsättning. 

 

Just nu jobbar avdelningen med att 

bestämma vad olika verksamheter ska heta 

och hur de ska berätta om dem på ett sätt  

så att alla känner sig välkomna dit.  

 

Avdelningen vill också bli bättre på att kolla 

om det de gör är bra och hjälper människor. 
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LSS-rådet diskuterar 

LSS-rådet säger att det är viktigt att 

kommunen arbetar med regionen,  

föreningar och organisationer,  

som ger stöd till personer med 

funktionsnedsättning.  

 

LSS-rådet säger att det är viktigt med 

individanpassning.  

Det betyder att stöd och hjälp  

ska passa den som får hjälpen. 

Alla människor är olika  

och kan därför behöva olika typ av hjälp. 
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Punkt 3 

Information om brandskyddet  

på kommunens boenden  

Liselotte Engqvist berättar. 

Liselottes presentation finns i bilaga 3. 

Brandskydd betyder att man gör saker  

för att det inte ska börja brinna i ett hus. 

  

Hus med bra brandskydd har en spisvakt,  

en sak som börjar låta högt om någon glömt 

att stänga av spisen.  

De har också brandlarm som piper  

och varnar för farlig rök och sprinklers  

som sprutar vatten från taket om det brinner.  

 

Kommunen har sett att brandskyddet  

måste bli bättre på flera boenden.  

Det är framför allt servicebostäder  

för personer med LSS-beslut,  

som behöver bättre brandskydd. 

 

Uppsala kommun ska betala för brandlarm, 

sprinklers och spisvakt på alla boenden.  

Det kommer att kosta 20 miljoner kronor. 
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Punkt 4 

Så har det gått med vägledningen  

om sex- och samlevnad 

Petra Sundström berättar. 

Petras presentation finns i bilaga 4. 

Sex och samlevnad handlar om kroppen. 

Till exempel hur det är att vara kär  

och att vilja ha sex.  

 

Funktionsrätt har hjälpt till att ta fram: 

Goda relationer – en vägledning om 

sexualitet, känslor och bemötande för dig 

som arbetar i en LSS-verksamhet.  

 

Vägledningen började användas år 2018. 

Den ska hjälpa personalen på LSS-boenden  

att bli bättre på att prata om  

och svara på frågor om  

sex, kärlek och relationer.  
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Personalen på 24 LSS-boenden  

har fått svara på hur de jobbar med  

att prata om sex och samlevnad  

och om de använder vägledningen. 

  

Personalen svarade att de inte följer  

det som står i vägledningen.  

Därför ska chefer på boendena  

själva läsa vägledningen  

och sen lära personalen det som står där.  

LSS rådet diskuterar 

Det är allvarligt att personalen inte följer det 

som står i vägledningen Goda relationer. 

Alla ska följa det som står i den.  

 

Men det är bra att veta om, att den inte följs, 

för då kan man jobba med att ändra på det.  
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Punkt 5 

Det behövs fler LSS-bostäder 

Tobias Smedberg berättar. 

Det behövs många nya LSS-bostäder. 

Det skulle behövas 270 nya lägenheter  

i Uppsala kommun innan år 2035. 

70 personer väntar på LSS-bostad.  

 

Kommunen tittar just nu på var i Uppsala  

det finns plats att bygga fler LSS-bostäder.  

7 områden finns, där kommunen kan bygga. 

Politikerna vill att kommunen ska ha ansvar 

för LSS-bostäderna. 

  

Uppsala kommun har flera så kallade bolag. 

Ett bolag är ett företag som kommunen äger, 

som tjänar pengar på arbetet de gör.  

Två av kommunens bolag är  

Uppsalahem och Skolfastigheter.  

 

Uppsalahem hyr ut lägenheter. 

Skolfastigheter har ansvar för att sköta 

skolornas och förskolornas byggnader 

och för att bygga nya förskolor och skolor. 
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Nu föds det inte så många barn i Uppsala 

och därför behöver Skolfastigheter inte bygga 

så många nya förskolor. 

Skolfastigheter kan mycket om att bygga hus 

och det är bra kunskap som de kan använda 

för att bygga LSS-bostäder.   

 

Skolfastigheter ska inte längre bara bygga 

förskolor och skolor.  

De ska också börja bygga nya LSS-bostäder. 

Därför ska de byta sitt namn till:  

Skol- och omsorgsfastigheter.  

 

Fråga:  

Hur kan det finnas lediga platser  

på vissa LSS-boenden,  

när det är många som väntar på att flytta  

till ett LSS-boende?  

Svar:  

Det kan till exempel vara för att: 

• LSS-boenden säger nej till att  

fler personer flyttar dit  

• personer har tackat nej för att  

LSS-boendet är för dyrt  

• personer har tackat nej för att  

boendet ligger långt bort.  
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Punkt 6 

Ledsagning 

Liselotte Engqvist berättar. 

Liselotts presentation finns i bilaga 5 

Ledsagning är hjälp som  

personer med funktionsnedsättning kan få.  

Då följer en ledsagare med en  

och gör roliga saker på fritiden.  

Till exempel går på bio, teater och kafé.  

 

Det så kallade valfrihetssystemet, LOV,  

har funnits sedan år 2009. 

LOV betyder att den som har ledsagning, 

får välja utförare.  

Då kan de välja om de vill ha ledsagare  

från Uppsala kommun eller privata företag.   

 

De flesta har valt ledsagning från kommunen  

och nu finns det bara ett företag att välja på.  

Därför ska kommunen sluta med LOV.  

Från mars år 2026 går det bara att få 

ledsagning från kommunen. 

 

67 personer påverkas av den ändringen.  

De har fått brev med information om det.  
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Punkt 7 

Funktionsrätt berättar 

Birgitta Anér och Michael Jestin berättar. 

Deras presentation finns i bilaga 6 och 7. 

Information om Tallkrogen 

FUB, är en förening som har aktiviteter  

för personer med IF,  

intellektuell funktionsnedsättning. 

 

FUB har en gård som heter Tallkrogen  

som ligger vid Långsjön utanför Uppsala.  

På Tallkrogen kan man spela spel ute,  

odla, bada, åka båt och grilla till exempel. 

  

Tallkrogen ska bygga ett annex, ett nytt hus.  

Annexet ska vara färdigt i maj år 2026. 

Tallkrogen får pengar från Uppsala kommun, 

Boverket och Allmänna arvsfonden  

för att bygga annexet.  

 

Det nya annexet ska göra det lättare för  

barn, unga och vuxna att vara där på vintern.  
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Ny rapport  

från myndigheten för delaktighet 

Myndigheten för delaktighet, MFD  

har skrivit en rapport, en 120 sidor lång text 

med viktig information.  

Rapporten heter: Brottsförebyggande arbete 

för barn och unga med funktionsnedsättning.  

 

Det har blivit mer våld i Sverige  

och vanligare att barn och unga (ungdomar)  

hamnar i kriminalitet.  

Alltså bryter mot lagen och gör brott  

som att stjäla, slå och döda människor. 

 

Ett kriminellt gäng är en grupp personer  

som gör brott tillsammans.  

Det är vanligt att kriminella gäng  

lurar barn med funktionsnedsättningar 

att göra brott, och ger dem mycket pengar  

för att till exempel skjuta någon.  

 

Rapporten handlar om  

att det finns en stor risk  

att barn och unga med funktionsnedsättning  

går med i kriminella gäng och gör brott.  

 

De förstår oftast inte att det är dåligt  

att gå med i ett gäng, utan känner att de  

hittat en plats där de behövs och får vänner. 
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För att stoppa att barn och unga  

med funktionsnedsättning  

går med i kriminella gäng och gör brott,  

jobbar politikerna som bestämmer i Sverige, 

brottsförebyggande. 

 

Det betyder att de försöker att stoppa brott 

innan de händer.  

 

Här är några exempel från rapporten,  

på hur Sverige arbetar brottsförebyggande. 

• Gör nya lagar som ska skydda barn 

och unga. 

• Gör det lättare för barn, unga och deras 

föräldrar att få stöd och hjälp. 

• Gör så att det finns roliga saker  

för barn och unga att göra på fritiden.  

• Lär personal som jobbar  

på myndigheter, mer om  

hur de kan stoppa barn och unga  

från att göra brott. 
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Punkt 8 

Det här händer just nu 

Liselotte Engqvist berättar. 

Lusthuset testar att ändra sina öppettider 

Lusthuset är en verksamhet 

för personer med funktionsnedsättning.  

Där finns olika så kallade upplevelserum.  

 

Till exempel ett musikrum  

där du kan lyssna på instrument,  

ett bubbelrum där du kan bada badkar  

och ett båtrum där det känns som att åka båt. 

 

Lusthuset brukar ha öppet på dagarna.  

Nu ska de testa att ha öppet på kvällar  

och helger i stället.  

Då kan fler komma dit. 

  

Pia Ek ska vara med i en grupp som ska se 

om det är bra med nya öppettider.  
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Personer på daglig verksamhet firas 

33 personer som arbetat i daglig verksamhet  

i 25 år eller mer, har blivit firade  

med mat, diplom och medalj.  

De ska få ett presentkort  

och får välja en cykel, klocka eller smycke.  

Personal fortsätter att utbilda sig  

till stödpedagoger 

En stödpedagog hjälper  

personer med funktionsnedsättning.  

 

Tio personer som jobbar i kommunen  

gick en utbildning till stödpedagog år 2024. 

Flera fortsatte att utbilda sig hösten 2025  

och fler går utbildningen år 2026. 

Ny festival planeras 

Det ska bli en ny festival  

för personer med funktionsnedsättning. 

Nya festivalen är i stället för Funkisfestivalen.  
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Nytt projekt för att planera vården bättre 

Mitt samtal, är ett projekt i Uppsala  

som ska göra planeringen av vården bättre. 

Ett projekt betyder att man arbetar på ett sätt 

en kortare tid för att se om det är bra. 

 

Mitt samtal ska göra att kommunen och 

regionen jobbar bättre tillsammans, så att de 

kan ge vård som passar varje persons behov.  

Det startade år 2025 och fortsätter år 2026. 

Kommunen bygger nytt boende i Slavsta 

Ett LSS-boende är lägenheter  

för personer med LSS-beslut,  

som behöver hjälp på dagen och natten.  

Kommunen bygger ett nytt LSS-boende  

i området Slavsta, i östra delen av Uppsala.  

Korttidsboendet i Stångby öppnar igen 

Ett korttidsboende är för personer som  

behöver bo på ett ställe en kortare tid  

när de behöver hjälp på dagen och natten.  

 

Ett korttidsboende som ligger i Stångby  

har varit stängt.  

Nu öppnar det igen.  



Sida 20 (23) 

Punkt 6  

Övriga punkter  

LSS-rådet pratade om vilka regler som gäller 

för ledsagning och kontaktperson. 

 

 

LSS-rådet ska träffas 4 gånger  

under år 2026.  

 

Datumen LSS-rådet träffas år 2026 är:  

• 13 februari  

• 15 maj  

• 25 september  

• 20 november. 

LSS-rådet träffas klockan 13.00–16.00.  

 

Mötet avslutas 
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De som är med i LSS-rådet 

Tobias Smedberg, ordförande.  

Politiker i partiet Vänsterpartiet. 

 

Catarina Bernet, vice ordförande.  

Från organisationen FUB Uppsala, Knivsta.  

 

Magnus Åberg, ledamot.  

Från Riksförbundet för Rörelsehindrade  

Barn och Ungdomar Uppsala. 

 

Michael Jestin, ombudsman.  

Från förbundet Funktionsrätt Uppsala.  

 

Pia Ek, ledamot.  

Från organisationen FUB Uppsala, Knivsta. 

 

Jonas Wik, ledamot.  

Från föreningen Autism Uppsala län.  

 

Annie Mattsson, ledamot.  

Från föreningen Autism Uppsala län.  

 

Carolina Bringborn, ledamot.  

Politiker i partiet Moderaterna. 
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Birgitta Anér, ersättare. 

Från föreningen Autism Uppsala län 

 

Magnus Lindén, ersättare.  

Från organisationen FUB Uppsala, Knivsta. 

 

Frigg Mignell, ersättare.  

Från organisationen Neuro Uppsala, Knivsta. 
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Gäster som är bjudna till  

LSS-rådet 28 november 

 

Lenita Granlund, direktör  

för vård- och omsorgsförvaltningen.  

 

Liselotte Engqvist, avdelningschef  

på avdelningen Arbete och bostad.  

 

Karen Natvig, verksamhetsområdeschef  

för kommunal grundskola.  

 

Caroline Blomberg-Ohlström, 

avdelningschef för avdelningen  

Öppna och tidiga insatser.  

 

Magdalena Nyman, avdelningschef  

på Hälso- och sjukvårdsavdelningen.  

 

Petra Sundström, strateg  

på avdelningen Strategi och avtal.  


